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Úvodní slovo starosty:
Zpráva o stavu Žernova

Rok 2023 bych hodnotil jako průměrný. Něco se nám povedlo, v lecčems jsme neuspěli. Budu maximálně

otevřený. Tento text se vydává především v tištěné podobě, je určen pouze Vám, Žernovákům, napíšu tedy i to,

co bych si na Facebooku úplně nedovolil. I když pocit úspěchu a neúspěchu je subjektivní. 

Začátkem roku jsme soutěžili firmu na rekonstrukci Pohodelské lávky. To mi spadnul první kámen ze srdce.        

Do prvního kola se nám totiž nikdo nepřihlásil. V Čechách je totiž taková krize, že zakázka za 1,7 milionu

nikoho nezajímala. Druhý pokus ale už vyšel a náchodská firma ELEKTRO IN podle mě odvedla slušnou práci a

hlavně v termínu. Nebylo to stavebně úplně jednoduché, pánové si museli některé výpočty a výkresy dodělat -

přiznávám, že jsme se totiž s původním projektantem nerozešli kvůli nedodržování termínů ani rozpočtu úplně        

v ideálním rozpoložení. 

On to byl od začátku nevděčný projekt. Většinu Žernováků nějaká shnilá lávka nad Úpou nezajímá, chápu, ale

my jsme ji nechtěli nechat padnout. Takže jsem sháněl individuální dotaci, žádal, prosil, zdůvodňoval a nakonec

se tedy zadařilo s podporou Královéhradeckého kraje. Ale vězte, že samotná realizace je už třešinkou na dortu.

Chtěli jsme mít vše hotovo do prázdnin, aby aspoň jedno přemostění Úpy existovalo. Paralelně totiž probíhala

rekonstrukce Červeného mostu Lesů ČR. S majitelem stavební firmy jsme měli velmi korektní vztahy a bylo nám

slíbeno, že např. v červnu, kdy se jede „Bajk“, bude Úpa pro turisty a naše občany přemostěna provizorní lávkou.

Museli jsme se spokojit s omluvou: “Nezlobte se, pane starosto,…stavební dozor to zakázal.“ Jak jsem se

později dozvěděl, problém byl opět v komunikaci. Nicméně, rok 2023 byl u nás rokem mostů, Pohodelská lávka i

Červený most jsou opraveny.

ŽERNOVÁK
aneb ze života městyse



Rok 2023 ovšem začal jako vždy psaním žádostí o dotace. Tentokrát mimo jiné na křížky a pomníky. Ať o ně

pečujete sebelépe, minimálně jednou za 15 - 20 let se musí kompletně restaurovat. Obligátní trojici: hřbitov,

křížek u kaple, pomník padlým jsem rozšířil o barokní krucifix na Rýzmburku. Ten ovšem zaskočil i samotný

Národní památkový ústav, okamžitě zahájili zařazení křížku do registru kulturních památek, nám nařídili, že to

může dělat pouze akademický sochař či restaurátor, kterého oni posvětí. Takže časově, finančně i

administrativně se vše zdvojnásobilo. Nicméně - když jsem viděl pracovat MgA. Kateřinu Čihákovou Myškovou,

která křížek rozebrala, odvezla do ateliéru, poslala na analýzy a nyní ho restauruje, aby ho na jaře vrátila -

myslím, že nad křížkem budeme na jaře 2024 všichni žasnout. A o to přece nám všem jde: maximální kvalitu.

Takže pro mladší generaci. Až se budou restaurovat pomníky příště, ať to dělá akademik s titulem a nejvyšší

možnou licencí. Ono to takhle zní jednoduše, ale „pamáťák“ si nás opravdu hlídá, takže jsme měli pravidelné

kontrolní dny po čištění, každém nátěru, atd. 

Přes léto jsme uspořádali tři promítání letního kina, cyklistický Bajk, hasičského Bejka a jednu Sousedskou

veselici. Taková žernovská klasika. Ponaučení je následující. Na dětské promítání nikdo nepřišel i vzhledem        

k vytrvalému dešti. Méně je někdy více. Dvě představení budeme dělat i nadále. Není to zas tak produkčně

náročné, ale nějaké starosti s tím jsou. Objednání filmu, spolupráce s distributorem, propagace, občerstvení,

vyúčtování,… Naopak pořádání Sousedské veselice jsem předal. Už jsem byl dost rozpačitý ze zájmu občanů        

o organizaci akcí pro obec. Rozhodně bych chtěl dát prostor pro iniciativu komukoli dalšímu. Nemohu nést

odpovědnost za všechny kulturní, spolkové a sportovní akce od ledna do prosince a zajišťovat jejich kompletní

produkci. Musíme si vše víc rozdělit. To platí obecně, kdo přijde s jakýmkoli nápadem, který bude přínosný        

pro obec, komunitu, má dveře na úřadu otevřené. Ale „komunitní život“ není o vertikální hierarchii, kdy jeden

člověk vše zaštiťuje, nýbrž o pluralitě názorů a nápadů. Po mé výzvě se pořádání na letošní rok ujal František

Knápek. Dobrou zprávou je, že z Programu rozvoje venkova máme kompletní výbavu kvalitních venkovních stanů

a pivních setů v našem majetku, není tedy třeba nikam jezdit a mobilní pódium Svazku obcí 1866 přijede        

na zavolání. Materiálně jsme stoprocentně vybaveni.

Na prvním poprázdninovém zastupitelstvu jsme museli řešit dlouhodobé i krátkodobé projekty. Už delší dobu

jsme s Ctiborem Hůlkou řešili revitalizaci veřejného osvětlení. Po vesnici už svítí na zkoušku pár led modulů        

v současných lampách. Z důvodu úspor nyní měníme tyto moduly do všech našich lamp. Na hlavní cestě pak        

z důvodu bezpečnosti budou svítit zcela nové led lampy dle platných norem. Paralelně žádáme na tuto akci

dotaci z Programu rozvoje venkova Královéhradeckého kraje. Tím bude naše osvětlení na spotřebním minimu.

Zatím to vypadá tak, že pro následující období budou pro nás stěžejní dotační tituly z Místní akční skupiny Mezi

Úpou a Metují, z.s.. Z opatření na cestovní ruch bychom chtěli rekonstruovat parkoviště u rozhledny. Projekt

máme se stavebním povolením v mašličkách, můžeme podat žádost a soutěžit dodavatele. Do tohoto titulu

jsme připravovali i odpočinkové místo s přístavištěm, altánem a lavičkami na Pohodlí. Bohužel nám v poslední

chvíli zástupci CHKO Broumovska řekli, že nic nepovolí. Tudíž nezískáme stavební povolení. Byl to ale

architektonicky krásný drobný záměr. S touto institucí mám obecně napjaté vztahy a upřímně jim moc

nerozumím. Celý říjen jsme řešili jejich striktní požadavek odstranit dodatkovou ceduli u zákazu vjezdu nad

Bílým mostem od Ratibořic, která umožňuje vjezd místním občanům. Vždy se snažím uplatňovat při řešení

konfliktů metodu win-win. Důležité není jen aktuální vítězství, ale hlavně dlouhodobé vztahy. Tak tady přes

veškerou snahu nic nepomohlo. Dokonce jsem musel aktivovat naše „právnická esa“, abychom tuto ceduli

„mimo občany Žernova“ ubránili. Takže krátkodobé vítězství. Ale velice snadno to mohla být dlouhodobá prohra.

Nicméně musím poděkovat podniku LESY ČR. Přes deset let jsme žádali o opravu cesty nad Bílým mostem a

letos se to podařilo. Spolu s Červeným mostem u nás investovali opravdu rekordně.
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A poslední současnou možností je žádat na „MASce“ a obnovit náš vozový park dopravním automobilem pro
naše hasiče. Např. děti by tak za rok mohly jezdit novým minibusem na soutěže, ale samozřejmě, pro nás je to
malinko multifunkční automobil. Žádost je podána, aktuálně probíhá soutěž na dodavatele. Bohužel, těsně
před Vánoci jsme se dozvěděli, že nedostaneme dotaci na budování komunitního centra u sokolovny. V tomto
dotačním titulu byl na Ministerstvu pro místní rozvoj obrovský převis 2,5 miliardy a z Královéhradeckého kraje
uspěla jedna jediná žádost. Musíme vymyslet další strategii. Ale taková je realita. Když pracujete na dotačních
projektech, občas nějaký zkrátka nevyjde. A systém je nastaven tak, že bez dotací malé obce vzhledem k výši
daňových výnosů nepřežijí. A upřímně, mnoho politiků, úředníků a ekonomů v čele se členy Národní
ekonomické rady vlády chce malé obce zrušit zcela. Zatím na venkově odoláváme díky současnému nastavení
vlády a existenci zájmových venkovských organizací. Ale ty tendence rušit malé obce a školy tu je. Pro nás by
to znamenalo, že bychom buď utvořili svazek s okolními menšími obcemi, což by ani tak nemuselo počtově
vyjít nebo bychom byli další satelit nějakého města. V každém případě pro Žernov by to znamenalo konec
rozvoje, méně kompetencí, investic, projektů a financí. Tipuji, že toto bude tendence příštích 5-10 let. Ale tyto
snahy nejsou ničím novým. Slučování proběhlo už v roce 1960, jenže po Sametové revoluci se každá obec s
průměrně chytrým zastupitelstvem osamostatnila. Takže to tu máme zpět. Historie se opakuje.

Byla by to škoda, Žernov má po všech stránkách slušně našlápnuto. Našich záměrů je ale mnohem více. Když

vás zveme k vyplňování dotazníků a na veřejná projednávání strategických plánů, jsou to pro nás cenné

informace, se kterými dále pracujeme. Tuto participativní metodu opravdu využíváme. Téměř nikdy

nerealizujeme investici, aniž by nevzešla z vašich požadavků, které jsou ve Strategickém plánu rozvoje

městyse. Výkonná role je určená pro starostu a místostarostku. A svoje účty skládáme zastupitelstvu.

Mimochodem, zasedání současného zastupitelstva nejsou od samého počátku žádná selanka a osobně tam

cítím mezi mnou a některými novými zastupiteli dost třecích ploch. Jak by řekl klasik: „Emoce tam jsou.“ Všem

zastupitelům ale patří především velké poděkování za to, že se zajímají o obec, komunitu a něco pro své

okolí dělají dle svých možností. Stejně tak našim pracovitým brigádníkům a kolegům.

Jedním z citlivých témat budoucnosti bude jistě i energetika. Náš kolega Ctibor Hůlka provádí dlouhodobé

měření intenzity větru k možné instalaci malé větrné elektrárny k možnému využití občany naší obce. Na celém

území MAS Mezi Úpou a Metují už začínají působit developeři zabývající se výrobou čisté energie z větrníků.

Pro příslušnou obec to má smysl v garanci dodávek energie po dobu životnosti. Kdyby se k něčemu

podobnému schylovalo na Žernově, bude k tomu spousta veřejných jednání a referendum. Ta mohou

následovat ale až v případě, kdy si bude jakýkoli investor jistý, že se mu větrná elektrárna opravdu správně

roztočí, získá stavební povolení a to např. v případě Žernova nebude jednoduché. Jsme v ochranném pásmu

Národní kulturní památky a koridoru tažných ptáků. Jedno je jisté. Energetický trh se promění a v nějaké míře

vzniknou obecní elektrárny a spolky, které budou zásobovat své občany čistou energií. Mění se k tomu

legislativa i energetická infrastruktura. Buďme na to připraveni, nezaspěme, vnímejme to a pracujme se

změnou. 

Letošní rok i příští léta se ale především připravme na dopravní komplikace. Ve Zlíči se bude celý rok

opravovat most. Pak začne po etapách úplná rekonstrukce komunikace Česká Skalice – Žernov – Červený

Kostelec. Budeme tu jezdit provizorně po staveništi. Roky 2024 a 2025 nebudou snadné. Čeká nás spousta

práce a nás všechny dopady daňového balíčku. I proto jsme zvedli cenu za svoz komunálního odpadu jen

minimálně. Náklady  na odpadové hospodářství dotujeme z obecního rozpočtu. Všichni budeme mít např. vyšší

daň z nemovitostí. V průběhu roku si provedeme analýzu, jak dopadá daňový balíček do rozpočtu obce a podle

toho zareagujeme na období 2025 a dále.

Tolik pár postřehů ode mě. O nejvíce aktuálních věcech informujeme na mém facebookovém profilu, webu, fb

stránce „Žernováci“ a především aplikací „mobilní rozhlas“.

Libor Mojžíš, starosta 
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Krátký souhrn činnosti spolku

DOG RACE, z.s.

2. března        -    Zástěrkový ples
8. června        -    Žernovský bajk
29. června      -    Žernovský BEJK
30. června      -    Krajské kolo TFA
24. srpna        -    Sousedská veselice
14. září           -    Žernovské hry mladých hasičů
2. listopadu    -    Mistrovství ČR Beauceronů v canisccrosu (běh se psem bez překážek) 
                                a Afterparty (závod i pro ostatní plemena).

Spolek v roce 2023 pořádal opět sérii závodů pro sportovce a širokou veřejnost se psy
nejen z ČR, ale i zahraničí.

Závodní sezónu zahájil 20. května závod Extreme Dog Race Water na Biřičce v Hradci
Králové. Závodu se zúčastnilo 313 dospělých a 64 dětí.

V srpnu jsme se opět vrátili na Žernov, tentokrát ve znamení Barevného léta.
Závodníky čekalo v pátek 18. srpna na Night závodě pomalování fluorescenční barvou, která na
osvětlených překážkách UV světlem krásně zářila a 19. srpna na Summer závodě focení v Holi
barvách. V sobotu proběhl i Malý Žernovský závod pro místní děti bez psů. Jako poděkování za
podporu Dog Race městysem Žernov a Českou Skalicí, měly děti startovné zdarma. Závodů na
Žernově se dohromady zúčastnilo 374 dospělých závodníků  a 80 dětí.

7. října spolek pořádal první mezinárodní OCRC závod na území dvou států ve spolupráci        
s SK partnerem Aponi Dog Race - závod Extreme Aponi Dog Race v Bílých Karpatech.
Závodu se zúčastnilo 254 dospělých a 39 dětí z ČR a SK.

11. listopadu měly pod taktovkou Dog Race na Biřičce premiéru caniscrosové závody a to
Mistrovství ČR Beauceronů v caniscrossu se závodem Afterparty i pro ostatní plemena a
Dog Biatlon (běh a střelba z laserových zbraní).

I když v letošním roce OCRC (extrémní překážkové) závody proběhnou mimo Žernov        
(– termínovku můžete najít na stránkách www.dograce.cz), zůstáváme Žernovu věrní        
a 2. listopadu 2024 zde budeme pořádat Mistrovství ČR Beauceronů v canisccrosu (běh se
psem bez překážek) a Afterparty (závod i pro ostatní plemena).
Děkujeme Žernovu a spoluobčanům za pomoc a podporu.

Pavla Šatná

Zapište si do kalendáře:
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Základní kynologická organizace (ZKO) pořádá v areálu kynologického centra nedělní kurzy

výcviku psů pro začátečníky a pokročilé. Středeční výcviky jsou už pro zkušené psovody,

kteří se připravují na zkoušky a kynologické závody. V dalších dnech probíhají kurzy Agility

(psího parkuru). Členi ZKO se s úspěchem zúčastňují agility závodů a závodů ve sportovní

kynologii. Každý rok v září pořádá ZKO s podporou městyse kynologický závod, na který se

sjíždí závodníci z celého Královehradeckého kraje.

Více na : https://www.zkozernov.cz 

Kontaktní osoby: 

Roman Šatný 604 547 330 -  psí škola 

Pavla Šatná 605 272 146 - psí škola 

Veronika Gavlasová  604 384 268 - agility

ZÁKLADNÍ KYNOLOGICKÁ ORGANIZACE 
ŽERNOV- RÝZMBURK
Krátký souhrn činnosti spolku
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Z činnosti SDH Žernov:
Informace o činnosti SDH a JPO Žernov

Činnost našeho sboru je už po léta ustálená na pravidelné akce, které jsou často pořádány v neměnných
termínech. Tak například Zástěrkový ples se koná již po mnoho let vždy první sobotu v březnu a soutěže v
požárním sportu nebo v disciplínách TFA probíhají poslední sobotu v červnu. Nad termíny tak není třeba váhat a
lze s nimi pravidelně počítat. Ne jinak tomu bylo i v roce 2023, kdy se nám podařilo uspořádat všechny tradiční
sportovní a kulturní akce. Již zmíněný březnový Zástěrkový ples měl slušnou účast 135 platících tanečníků a po
letech nová hudba Staněk Music z Nového Města nad Metují se osvědčila a bude hrát na plese i letos. Červnový
Žernovský BEJK se nám také podařilo slušně naplnit startujícími a soutěž jsme doplnili o malou oslavu 135 let od
založení sboru. O den později jsme ještě organizačně zajišťovali krajské kolo TFA. V září jsme uspořádali
Žernovské hry mladých hasičů, kde se naše místní družstvo blýsklo prvním místem v požárním útoku, což je
jedna ze třech sčítaných disciplín do celkového pořadí soutěže. Tam už to sice na bednu nedalo, ale děti si to
užily a daly do toho vše, co natrénovaly. Celkem se čtrnáctičlenný kolektiv mladých hasičů účastnil v loňském
roce pěti soutěží, a kromě pravidelných čtvrtečních tréningů absolvoval v polovině letních prázdnin ještě
cyklovýlet z Trutnova, přes důl Bohumír, zpět na Žernov. Družstvo dospělých se účastnilo dvou soutěží       
v požárním útoku. V srpnu se podařilo obhájit první místo na jedné z nich, na Lhotecké osmičce, kde se požární
útok provádí s veteránskou stříkačkou PS 8.
Brigádnicky je naše činnost také každý rok podobná. Čistíme požární nádrž, organizujeme úklid pangejtů podél
hlavní silnice a dolů do údolí, pomáháme při akcích kynologů, účastníme se stavby mantinelů, připravujeme       
a zabezpečujeme oheň o čarodějnicích.

Jednotka požární ochrany zasahovala v loňském roce u padlých stromů v katastru obce, které bylo třeba uklidit       
z komunikace a při likvidaci nebezpečného hmyzu. Během roku se členové jednotky snažili o dokončení
svépomocných úprav nedávno zakoupené cisterny, aby veškeré k zásahu potřebné vybavení bylo bezpečně
upevněno pro převoz a optimálně rozmístěno pro snadné použití při zásahu. I když je na CAS i nadále co ladit, je
plnohodnotně připravena k zásahu a slouží svému účelu. Uvítali bychom také nové zájemce o činnost v jednotce.
Členství v SDH není podmínkou, potřeba je pouze chuť naučit se něco nového a mít šanci využít to při pomoci
druhým.

Závěrem si dovoluji pozvat vás na akce, které v letošním roce plánujeme. 
Do kalendářů si můžete zapsat: 2. března Zástěrkový ples / 29. června Žernovský BEJK / 30. června Krajské kolo
TFA / 14. září Žernovské hry mladých hasičů.

Přeji vám v roce 2024 pevné zdraví, dobrou náladu a tolerantnost k ostatním.
Jan Domáň, starosta SDH
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Vážení čtenáři a přátelé knihovny, 

rádi bychom Vás informovali o událostech, které proběhly v naší knihovně v uplynulém období.       
Po prázdninách jsme se začali opět scházet každé pondělí od 17 do 19 hodin a to za dosti početné dětské
účasti. Rádi si spolu s dětmi zahrajeme nějakou deskovou hru nebo jen pobydeme a povídáme si.       
Z deskových her je jednoznačně nejoblíbenější vědomostní a postřehová hra “Umí prase létat”.

V říjnu, jako každoročně, byly dva pondělky věnovány podzimnímu tvoření. S blížícím se adventem       
a Vánocemi jsme se ovšem začali připravovat a plánovat vše potřebné k tradičnímu setkání se       
při rozsvěcení vánočního stromku, které proběhlo první adventní víkend. Tato událost byla společným
setkáním nejen pro milovníky knih, ale pro všechny, kdo chtěli sdílet radost z nadcházejících svátků, potkat
se se sousedy, přáteli, prohodit vlídné slovo při hrnečku svařeného vína nebo čaje, a nasát tak tu pravou
vánoční atmosféru. Adventní čas je v naší knihovně neodmyslitelně spjat i se zimním, vánočním tvořením -
i letos jsme této tradici zůstali věrni a z našich posezení tak vzešly krásné výrobky a především usměvavé
tváře žernovských dětí. 

Na začátku nového roku chceme poděkovat všem našim čtenářům s nadějí, že se naše čtenářské řady
budou i nadále rozrůstat. Již před Vánoci naše knihovna přivítala nové malé čtenáře a návštěvníky - pevně
věříme a doufáme, že nám zachovají svou přízeň a věrnost. Jsme moc rádi, že můžeme být rádci       
a průvodci na vaší literární cestě a že tím společně utváříme knihovnickou komunitu.
 

Naše knihovna nadále nabízí bohatý výběr české i světové literatury různých žánrů pro všechny věkové
kategorie. Můžete se těšit na nové knižní přírůstky do našeho knižního fondu, který se stále rozrůstá       
o zajímavé tituly. Na konci léta přešla naše knihovna na nový knihovní systém Tritius, který čtenářům
umožňuje snadné vyhledávání v online katalogu - snadno si tedy můžete z pohodlí domova vyhledat, jestli
tu či onu knihu v našem fondu nabízíme, případně jaké jiné knihy od téhož autora jsou v knihovně
dostupné, či jaké knihy daného žánru u nás můžete najít. Zkuste to jednoduše na
https://knihovnazernov.webk.cz/

Těšíme se na další setkání v naši knihovně:-)
Alena, Monika a Kuba

Zpráva o činnosti knihovny
za poslední období
Knihovna je místem, kam chodí děti.

Knížky můžete vyhledávat i pomocí 

Online katalogu, který najdete na

https://knihovnazernov.webk.cz/

Kniha bez čtenářů je věc mrtvá a nicotná. (V. Vančura)
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STANOVENÉ POPLATKY
Svoz komunálního odpadu zůstává stejný, a to jednou za čtrnáct dní v pondělí, každý lichý týden.
Poplatek za svoz se změnil Obecně závaznou vyhláškou o místním poplatku za obecní systém odpadového
hospodářství č.1/2023, kterou odsouhlasilo zastupitelstvo městyse na svém zasedání dne 20.11.2023,       
sazba poplatku pro rok 2024 činí 700,- Kč.

Poplatek je možné zaplatit převodním příkazem na
číslo účtu: 1113342319/0800
variabilní symbol: 7002024
zpráva pro příjemce: vaše jméno a čp. vaší nemovitosti na Žernově

Výpočet poplatku, který nám bude účtovat svozová firma, podle zákona o odpadech: - pro rok 2024 je limit na
jednoho obyvatele 170 kg na osobu, poplatek do limitu bude 500,- Kč/t, pokud limit překročíme bude poplatek
1250,- Kč/t.
Pro rok 2023 byl limit 180 kg na osobu a rok, tento limit jsme překročili a tím se nám zvyšují poplatky. Prosíme
vás tedy o co největší vytřídění komunálního odpadu, abychom se vešli do limitu vycházejícího ze zákona       
o odpadech a tím předešli navyšování poplatku.

Pro rok 2024 se také mění výše poplatku za psa. Obecně závaznou vyhláškou o místním poplatku ze psů       
č. 2/2023, kterou odsouhlasilo zastupitelstvo městyse za svém zasedání dne 20.11.2023,       
sazba poplatku pro rok 2024 činí 200,- Kč.

Poplatek je možné zaplatit převodním příkazem na
číslo účtu: 1113342319/0800
variabilní symbol: 2002024
zpráva pro příjemce:vaše jméno a čp. vaší nemovitosti na Žernově

PLASTY
Svoz vytříděného plastu v popelnici od domu zůstává stejný, a to jednou za čtrnáct dní v úterý, každý sudý
týden. Do nádob na plasty můžeme od roku 2024 vkládat i kovové obaly od nápojů – nápojové plechovky např.
plechovka od piva, energetických nápojů atd.

Do nádob na plasty nepatří a nesmí být vkládány tyto odpady:
· Podlahové krytiny (linoleum, všechny druhy koberců, koberečky z automobilů)
· Všechny druhy obuvi včetně gumáků
· Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součástky
· Gumové/ nafukovací hračky
· Plavecké potřeby a zahradní bazény všech rozměrů
· Zahradní hadice
· Plastové blistry (platíčka od léků) obsahující alobal
· BATERIE všechny druhy – při spalování/drcení by mohlo dojít k výbuchu!!!
· Silně znečištěné plasty

PAPÍR - do nádob na papír nevkládejte celou krabici, ale nejdříve ji sešlápněte, když vložíte velkou krabici do
kontejneru a nesešlápnete ji, tak zabere celý kontejner a další vytříděný papír se tam nevejde.

BIOODPAD - u rozhledny je stávající zelený kontejner na bio odpad a nově je tam ještě modrý kontejner, který je
určený na větve. Děkujeme, že po sobě okolí kontejneru uklidíte.

Olga Mařáčková, místostarostka

L E D E N  2 0 2 4  |  Č Í S L O  2 3

Údaje o vydání:
Redakce, korektury a grafická úprava: Jakub Kosinka - Obecní knihovna v Žernově 

Tento občasník vydává městys Žernov nákladem 150 výtisků. Zdarma.

Za obsahovou správnost jednotlivých příspěvků ručí jejich autoři.

Tisk: LOSENICKÝ - polygrafický závod s.r.o. / Nové Město n. Metují

E-mail: knihovna.zernov@seznam.cz / www.knihovnazernov.webk.cz / www.zernov.cz

Z odpadového hospodářství:
Děkujeme všem, kteří se snažíte pečlivě vytřídit vše, co do směsného komunálního odpadu nepatří!


